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Covid-19 * Ziekenhuispersoneel in Noord-Holland e Politic

* Nederlanders ziek door Covid-19 en Flevoland

e Patiénten waarvan * Mensen met zorgen over het

ziekenhuisafspraken worden AstraZeneca-vaccin

afgezegd

Samenvatting
* De kritiek op het ‘trage’ vaccinatiebeleid houdt vandaag aan. Voor het goede nieuws — dat mensen die gevaccineerd

zijn het virus niet meer overdragen
—

lijkt bijna geen ruimte. In De Telegraaf’s Stelling van de Dag worden door de

deelnemers verhalen gedeeld over de moeilijkheden waar men mee te maken krijgt bij het maken van een afspraak
voor vaccinatie. “Je hangt uren in de wacht”, zo stelt een deelnemer. Deze verhalen staan haaks op de foto's van lege

priklocaties die door bijvoorbeeld GeenStijl worden geplaatst. De roep die de afgelopen dagen klonk om de voorraad

op te prikken is dan ook vandaag weer te horen. Zo pleit WHO-regiodirecteur Hans Kluge ervoor om ‘iedere dosis die

we op voorraad hebben’ onmiddellijk te gebruiken.
* De zorgenom het AstraZeneca-vaccin worden vandaag op meerdere plekken in de media geuit. Zo kopt het AD ‘Telefoon

bij huisartsen roodgloeiend door onrust over AstraZeneca-vaccin: ‘Wat als ik dit vaccin niet wil?” Ook in De Telegraaf’s

Stelling van de Dag uiten deelnemers zich over het vaccin, zo zegt een deelnemer: “Ik ben opgeroepen voor vaccinatie

maar krijg AstraZeneca en die wil ik niet.” Ruim een vijfde van de deelnemers geeft aan wel ingeént te willen worden,

maar niet met het AstraZeneca-vaccin.

+  ‘Ziekenhuizen in Noord-Holland en Flevoland schalen reguliere zorg af vanwege groeiend aantal covidpatiénten’, kopt
Het Parool vanochtend. De krant spreekt met twee artsen uit de regio, die laten weten dat de covidafdelingen weer

worden opgeschaald en de reguliere zorg (voor een deel) weer wordt afgeschaald. Volgens een van de voorzitters van

het Regionaal Overleg Acute Zorgketen (ROAZ) in Noord-Holland en Flevoland Frank Bloemers (Amsterdam UMC) loopt
het personeel ‘op zijn tandvlees’ en is er vorige week in de regio geoefend voor het ‘donkerste scenario’. “Je voelt wel

meteen hoe spannend het nog wordt de komende weken”, zegt hij. Wat steekt, zegt hoofd medisch crisisteam Roos

van Nieuwenhuizen (OLVG), is dat een groot deel van de medewerkers nog geen vaccin heeft gehad. Een verzuim van

12% onder ic-verpleegkundigen én een deel van de acute zorg die door moet gaan is het volgens Van Nieuwenhuizen

niet voor te stellen dat de 1700 ic-bedden, waar minister De Jonge op rekent tijdens de verwachtte piek op de ic’s in

april, ook echt aangeboden kunnen worden.

e Waar hoopvol werd uitgekeken naar de komst van de zelftests benadrukken NRC, RTL Nieuws en de Volkskrant

vanochtend juist de gevaren die de tests met zich meebrengen. Allen benoemen de ‘beperkte’ betrouwbaarheid van de

test en benadrukken — net zoals apotheker Anne-Marie Prins-Jacobs — dat het van belang is om ook na een negatieve

testuitslag niet met ‘elkaar te gaan knuffelen’. Ondanks de beperkingen van de tests geeft apotheker Hana Softi¢ in NRC

aan dat de verkoop ‘bijna niet bij te houden is’.

Karakterisering van de berichtgeving

eX

SISOS (Slachtoffers — Identiteiten — Schade — Oorzaken — Scenario’s)

Slachtoffers
* ANP meldt voor het eerst in een week is het aantal coronapatiénten in de ziekenhuizen gedaald. Ziekenhuizen

behandelen momenteel 2334 mensen vanwege Covid-19, dat zijn er 76 minder dan op dinsdag.

Informatiebehoefte

Welke informatievragen leven er bij getroffen?
* Op de corporate kanalen van VWS vragen mensen of zij vanwege hun gezondheid kunnen kiezen voor een ander vaccin.

Ook een paar vragen (van in dit geval hart- en longpatiénten) over welke groepen er nou medische hoog-risicogroepen

zijn.

In welke informatiebehoefte wordt voorzien? (‘5 vragen over...")

* Naar aanleiding van de waarschuwing van het RIVM — ‘alle seinen op rood’ — vraagt Trouw: ‘Hoe zorgelijk is de situatie?”

* Naar aanleiding van het Duitse besluit om 60-minners niet langer het AstraZeneca-vaccin te geven stelt de Volkskrant

de vraag of Nederland het volgende land is met een leeftijdsgrens.
* NRC stelt de vraag of werkgevers naar een vaccinatiebewijs mogen vragen. Volgens arbeidsrechtjurist Pascal Besselink

(DAS) kan dit voor dillema’s zorgen, omdat rechten en plichten botsen.
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Hoe wordt het incident omschreven (welke facts en figures worden benoemd)?
* De rechtbank in Brussel heeft beslist dat de Belgische staat binnen 30 dagen een degelijke, wettelijke basis moet geven

aan de genomen coronamaatregelen. De Belgische minister Verlinden van Binnenlandse Zaken zegt het vonnis te

bestuderen. De uitspraak komt na een klacht van de Liga voor de Mensenrechten, die aanvoerde dat de overheid allerlei

maatregelen heeft ingevoerd ‘onder het mom van hoogdringenheid’.
*  Uit een rondgang van de NOS blijkt dat in de tien grootste gemeenten van Nederland nauwelijks boetes zijn uitgedeeld

aan winkeliers die zich niet aan de coronamaatregelen hielden. In steden als Amsterdam, Rotterdam, Groningen,

Utrecht, Breda en Deventer is sinds 3 maart geen enkele boete uitgedeeld.

nd

* De stijging van het aantal besmettingen, van met name de Britse coronavariant, op Curagao zorgt voor een enorme druk

op de medische zorg. Gisteren kwam er een recordaantal van 506 nieuwe besmettingen bij, waarmee er momenteel

3102 besmettingsgevallen zijn. In het Curacao Medical Centre (CMC), liggen nu 104 mensen met corona en alle dertig

plekken op de IC-afdeling zijn bezet. Normaal gesproken bedraagt de IC-capaciteit zestien bedden, maar die was al flink

uitgebreid. Er is nog wel wat ruimte om mensen aan beademingsapparatuur te leggen, maar ook daar dreigt een tekort

te ontstaan. Minister-president Eugene Rhuggenaath noemt de ‘heel ernstig’ is. Volgens epidemiolooglzzy Gerstenbluth

lijken de parlementsverkiezingen van 19 maart ondanks strenge voorzorgsmaatregelen te hebben gefungeerd als grote

verspreider. Gerstenbluth zegt dat bij de laatste coronadoden relatief veel jonge mensen zitten, tussen de 20 en 40jaar.
* President Macron kondigt aan dat Frankrijk de maatregelen vanaf zaterdag verder aanscherpt. Niemand mag zonder

verklaring verder dan tien kilometer van huis reizen. Ook de scholen sluiten voor een periode van minstens drie weken.

* Premier Lofven zegt dat Zweden — ondanks dat dit wel gepland was — de maatregelen niet gaat versoepelen omdat de

epidemiologische situatie daar geen ruimte voor biedt. De status quo blijft zeker tot 3 mei gehandhaafd.

Situatie

Vaccinatie

* Het EMA ziet nog altijd geen bewijs voor een verband tussen zeldzame bloedproblemen en het AstraZeneca-vaccin.

*  Uit onderzoek van het Amerikaanse Centers for Disease Control blijkt dat het Pfizer/BioNTech-vaccin en het Moderna-

vaccin na de eerste pik voor 80% en na de tweede prik voor 90% bescherming bieden tegen een besmetting.
Gevaccineerde personen kunnen het virus niet meer krijgen en dus ook niet doorgeven.

* The New York Times meldt dat Johnson & Johnson vijftien miljoen doses van het eigen vaccin heeft moeten weggooien

nadat medewerkers per ongeluk ingrediénten van twee verschillende vaccins zouden hebben gemengd. De productie
van het vaccin is nu vertraagd doordat de Amerikaanse toezichthouder extra controles uitvoert.

e Pfizer concludeert op basis van resultaten een studie dat het Pfizer/BioNTech-vaccin bij 12- tot 15-jarigen een

werkzaamheid van 100% heeft. Dat betekent dat niemand uit de onderzochte groep coronasymptomen ontwikkelde.

.
d

kers in de worden verplicht zich te laten vaccineren. Mensen die weigeren
kunnen tot het eind van het jaar geschorst worden zonder dat ze daarbij salaris uitbetaald krijgen.

* In Rusland is een vaccin voor dieren (0.a. getest op nertsen, honden, katten en poolvossen) goedgekeurd. Het middel

Carnivak-Cov kan waarschijnlijk vanaf komende maand op grote schaal geproduceerd worden. Er zou al interesse zijn
vanuit Griekenland, Polen, Qostenrijk, de Verenigde Staten en Canada.

*  Bondskanselier Kurz zegt dat Oostenrijk volgende week waarschijnlijk een order gaat plaatsen voor 1 miljoen doses van

het Russische Spoetnik-vaccin. Dit zou betekenen dat Kurz buiten het aankoopprogramma van de EU gaat opereren,

omdat Spoetnik nog niet is goedgekeurd door het EMA.

Wat zien, ruiken, voelen, horen, proeven (zintuigelijke waar ingen)?
* Het Parool kopt ‘Ziekenhuizen in Noord-Holland en Flevoland schalen reguliere zorg af vanwege groeiend aantal

covidpatiénten’ en spreekt met twee artsen uit. De kop van Noord-Holland en regio Zaanstreek zijn brandhaarden, wat

zich vertaalt naar de ziekenhuisopnames in de regio. Het Amsterdam UMC gaat deze week de covidafdelingen opschalen

en schrappen in de reguliere zorg, zegt traumachirurg en een van de voorzitters van het Regionaal Overleg Acute

Zorgketen (ROAZ) in Noord-Holland en Flevoland Frank
BI

s (A
dam

UMC). “Eigenlijk geldt dat voor alle

ziekenhuizen in de regio,” zegt Bloemers. “Het personeel loopt op zijn tandvlees.” Volgens Bloemers kunnen de

aantallen geleidelijk maar ook exponentieel stijgen, omdat er steeds minder patiénten buiten de regio kunnen worden

uitgeplaatst. “Vorige week hebben onder meer de ziekenhuizen, de ambulances en de huisartsen in de regio het

‘donkerste scenario’ geoefend, waarbij de ziekenhuizen vol liggen. “Dan hou je rekening met het scenario dat er geen

ambulances meer rijden, dat er geen zuurstof meer is bij de patiénten thuis, dat soort heftige dingen. [...] Je voelt wel

meteen hoe spannend het nog wordt de komende weken.” In het OLVG gaan de acute zorg en oncologie door, maar

gaat er weer een streep door niet-complexe zorg. “Dat is heel, héél erg frustrerend,” zegt hoofd medisch crisisteam

Roos van Nieuwenhuizen (OLVG) waar van de circa twintig operatiekamers vanaf donderdag nog maar circa twaalf

open zijn. “We gaan van tachtig procent van de planbare operaties naar iets meer dan de helft van de normale

capaciteit. De afgelopen weken hebben we elke mogelijkheid gepakt om zoveel mogelijk operaties te kunnen doen, en

we hebben ook een inhaalslag kunnen maken, maar dat is nu niet meer vol te houden.” Wat steekt, zegt Van

Nieuwenhuizen, is dat een groot deel van de medewerkers nog geen vaccin heeft gehad. Bij de eerste prikactie begin

januari was er genoeg voor ‘de frontlinie’ in de ziekenhuizen, alle mensen die de hele dag pal aan het bed van

covidpatiénten staan. Wat Van Nieuwenhuizen frustreert is dat de medewerkers die nu bijspringen nog niet zijn

gevaccineerd. Met een verzuim van 12% onder ic-verpleegkundigen én een deel van de acute zorg die door moet gaan
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is het volgens Van Nieuwenhuizen niet voor te stellen dat de 1700 ic-bedden, waar minister De Jonge op rekent tijdens
de verwachtte piek op de ic’s in april, ook echt aangeboden kunnen worden.

* AD meldt dat de telefoon bij huisartsen in de regio Utrecht ‘roodgloeiend’ staat door onrust over het AstraZeneca-

vaccin. LHV-woordvoerder Luuk Elzinga stelt dat de huisartsen worden gebeld met vragen over de vermeende

bijwerkingen van het vaccin en dat men wil weten wat de huisarts hen specifiek aanraadt. Desondanks heeft de onrust

volgens Elzinga weinig invloed op de opkomst voor de coronaprik.
e Tubantia meldt dat ALS-patiént Frank Welmerink uit Neede (Achterhoek) naar het UMC Utrecht moet voor zijn

vaccinatie, omdat hij valt in de ‘extra hoge risicogroep’ en dus in een universitair medisch centrum gevaccineerd moet

worden. Welmerik zou liever naar het MST in Enschede gaan, omdat hij dat ziekenhuis wel op eigen gelegenheid kan

bereiken. Om erachter te komen waarom dit niet mag heeft hij het RIVM, de GGD Twente en verschillende ziekenhuizen

gebeld. Welmerik geeft aan ‘van het kastje naar de muur’ te zijn gestuurd gezien alle instanties naar elkaar wijzen voor

een verklaring. Inmiddels heeft Welmerik nog steeds geen duidelijkheid. Zijn enige optie is om nu alsnog naar het UMC

Utrecht te gaan, omdat hij het niet aandurft om te wachten totdat zijn huisarts hem kan vaccineren.

* Op Facebook werd een korte video, opgenomen in het Amsterdam UMC waarop volgends de maker/verspreider lege
IC-bedden waren te zien, duizenden keren gedeeld. “Overvolle ziekenhuizen? Deze is zojuist door een logistiek manager
van het VU gemaakt”, schrijft degene die de video online zette. Het ziekenhuis zelf laat weten dat de beelden niets te

maken hebben met de IC-afdeling. "Dit is onze beddencentrale, hier worden bedden gereinigd die vervolgens weer hun

weg vinden naar onze verpleegafdelingen. Hier liggen dus GEEN patiénten", twittert het Amsterdam UMC.

Welke geruchten worden genoemd?
*  Uit conceptstukken in handen van de politieke redactie van RTL Nieuws blijkt dat het kabinet met een plan komt om

tienduizenden Nederlanders in april te laten deelnemen aan pilots met toegangstesten. Het gaat om duizenden

bezoekers per dag die naar gesloten locaties, zoals musea, theaters, casino’s en dierentuinen gaan. Op de locaties moet

dan gewerkt worden met een ‘gecontroleerde setting’, met bijvoorbeeld bewuste tijdslots en sectorprotocollen.

Waarneembaar gedrag (schadebeperking)
Wat doen of laten getroffenen en betrokkenen?

* Een adviescommissie van wetenschappers — in het leven geroepen door de Koninklijke Nederlandse Akademie van

Wetenschappen (KNAW) —

gaat onderzoeken hoe Nederland zich beter kan voorbereiden op toekomstige uitbraken van

infectieziekten. Een belangrijke vraag is hoe nadelige maatschappelijke effecten in het vervolg beperkt kunnen worden.

* Gemeenten in Amsterdam en Tilburg hebben wederom stadsparken gesloten, wegens het oventreden van de

coronamaatregelen. In het Arnhemse Park Sonsbeek werd gisteren een alcoholverbod ingesteld wegens de drukte.

Volgen zij onze gedragsadvi ( delingsperspectieven) op?
* De Sionkerk op Urk gaat toch minder mensen toelaten bij een kerkdienst. Vanaf komend paasweekeinde worden de

diensten in tweeén gesplitst zodat er per dienst minder bezoekers in de kerk aanwezig zijn.

Betekenisgeving

Welke waarschuwingen en oproepen worden gedaan?
*  Burgemeesters van gemeenten uit de Achterhoek en Twente en de districtsbestuurder van het Duitse Kreis Borken

roepen hun inwoners op om thuis te blijven in het paasweekeinde. "Blijf dit jaar alsjeblieft allemaal in je eigen land",

aldus de Duitse districtsbestuurder Kai Zwicker in een oproep op Facebook.

*  Hoogleraar recht en data science Bart Custers (Universiteit Leiden) en hoogleraar publiekrecht en bestuur van artificiéle

intelligentie Anne Meuwese (Universiteit Leiden) opperen in Trouw om meer ‘slimme techniek’ te gebruiken in de strijd

tegen corona, bijvoorbeeld bij het vaccinatiepaspoort en de CoronaMelder-app.

Welke emoties, waardeoordelen, kwalificaties, kritiek, steun worden gegeven?
*  Uit gesprekken met oud-medewerkers van Halix door het FD blijkt dat de oud-medewerkers het in twijfel trekken dat

Nederland zich had kunnen verzekeren van een snellere levering van vaccins door een deal te sluiten met het bedrijf.

Volgens de oud-werknemers had Halix een ‘moeizame start’ doordat de fabriek niet was vertrouwd met de strenge

regels voor de productie van geneesmiddelen. De oud-werknemers typeren het bedrijf als ‘amateuristich’, terwijl het

zich tegenover de buitenwereld ‘vaak groter en belangrijker voordeed dan het bedrijf waar kon maken’. De

bedrijfsleiding zou zich niet houden aan standaardregels in de farmaceutische industrie. FD stelt dat de ‘moeizame start’

een deel van de leveringsproblemen waar AstraZeneca mee kampt, verklaart.

Zelftester

* NRC, RTL Nieuws en de Volkskrant benadrukken de gevaren die de komst van de zelftests met zich meebrengen. De

Volkskrant ziet het grootste gevaar in mensen die denken dat ze onterecht virusvrij zijn na het gebruik van een zelftest.

Aan de hand van de drie belangrijkste valkuilen beschrijft arts-microbioloog Jan Kluytmans de gevaren van de tests: de

tests kunnen ‘nogal eens’ onterecht een negatieve uitslag geven, de tests kunnen voor verwarring zorgen omdat niet

duidelijk gecommuniceerd wordt watje er wel en niet mee kunt, en het is belangrijk in te zien dat de tests alleen moeten

worden gebruikt als extra-voorzorg en niet als vervanging van bestaande tests of de maatregelen. In NRC geven enkele

gebruikers aan wat ‘losser’ te worden in het naleven van de maatregelen na een negatieve testuitslag door het ‘veilige’

gevoel dat de tests geven. De
Engelse hoogl. bi

istiek Jon Deeks (Universiteit van Birmingham) ziet een gevaar

in de ‘beperkte’ betrouwbaarheid van de test. Hij benadrukt dat de tests alleen handig zijn om besmette mensen te
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vinden, maar dat het vooral belangrijk is om je aan de maatregelen houden, ook als je negatief test. Ook vertelt de

Haagse apotheker Anne-Marie Prins-Jacobs aan RTL Nieuws dat het van belang is om ook na een negatieve testuitslag
niet met ‘elkaar te gaan knuffelen’.

Op de social mediakanalen van minister De Jonge veel reacties van mensen die de zelftesten (bij de apotheek) veel te

duur vinden. Zij geven aan dat veel mensen dit niet kunnen betalen. Ook is het nut van deze testen voor veel mensen

niet helemaal duidelijk, zij denken bijvoorbeeld dat dit een vervanging is van het testen bij de GGD of dat ze te gebruiken

zijn als toegangstest.

Hoe wordt naar de overheid(saanpak) gekeken?

Kritiek op de vaccir

Een woordvoerder van de politiekorpsleiding zegt over de avondklok van 22.00 uur: "Nu het langer licht is en het weer

beter, is de verwachting dat door de ingangstijd van 22.00 uur op meer draagvlak en naleving gerekend kan worden."

ecar e

Qua hoeveelheid valt het mee, maar ook vandaag weer kritiek op de vaccinatiecampagne vanuit verschillende hoeken.

Zo luidt er in De Telegraaf vandaag wederom kritiek op de grote voorraad die Nederland heeft. De krant stelt dat ‘hoe

hard er ook wordt geroepen dat we een inhaalslag gaan maken, het maar niet zichtbaar wil worden’.

Gezondheidseconoom Maarten Postma zegt ‘verbijsterd’ te zijn en stelt dat het niet nodig is om 1 miljoen vaccins op

voorraad te hebben. Postma vindt dat Nederland over moet gaan op een crisisaanpak door iedereen een eerste prik te

geven, gezien er een goede kans is dat deze al voldoende beschermend is. Journalist Arianne Mantel stelt in haar column

‘Prikchaos’ in De Telegraaf dat het moeilijk is om in de huidige omstandigheden de moed erin te houden. Desondanks

zegt ze het ‘ongelooflijk knap’ te vinden dat we binnen anderhalfjaar een vaccin hebben. Journalist Rob Hoogland vraagt

zich in zijn column ‘Chaos’ in De Telegraaf af wat minister De Jonge ‘echt denkt’ over het vaccinatiebeleid. Volgens

Hoogland zou minister De Jonge dan verzuchten: ‘Het is zwaar naatje’ vindt’. De Dagelijkse Standaard en GeensStijl uiten

forse kritiek op de vaccinatiecampagne en richten daarbij hun peilen volledig op minister De Jonge. Volgens de

Dagelijkse Standaard maakt minister De Jonge er ‘wéér een puinzooi’ van en GeenStijl vindt de ‘vaccinatieincompetentie

gekmakend’. De nieuwssite spreekt van een ‘stapelfaal’. Beide nieuwssites gaan in op de ‘miljoen!’ vaccins die ‘op de

plank liggen’ en GeensStijl plaatst daarbij foto’s van lege priklocaties. “En wadrom prikken we zo sloom? Dat weet Hugo
de Jonge natuurlijk niet; geconfronteerd met vragen blinkt-ie uit in ‘zou kunnens’. "Het zou kunnen dat mensen

bijvoorbeeld een sms hebben gekregen dat ze hun afgezegde afspraak weer opnieuw konden gaan maken, maar dat

mensen dat niet direct zijn gaan doen. En dachten: ik doe het wel een weekje later." Ja, dat zou kunnen, maar het zou

ook kunnen dat mensen gewoon denken: er is z6 veel onduidelijkheid, er wordt z6 transparantloos gegoocheld met

mogelijke bijwerkingen en het is z6'n chaos overal dat ik wel effe wacht. Dat zou 66k kunnen”, aldus GeenStijl.

De WHO uit kritiek op de vaccinatiecampagnes in Europese landen. Die komen veel te traag van de grond, zegt

regiodirecteur Hans Kluge. Hij noemt dat onacceptabel en pleit ervoor 'iedere dosis die we op voorraad hebben’

onmiddellijk te gebruiken. Ook moet de vaccinproductie volgens hem omhoog.

GGD GHOR-voorzitter André Rouvoet hoopt dat het ministerie van VWS en het RIVM zo snel mogelijk afspraken maken

over welke groepen voor de voorraad AstraZeneca-vaccins in aanmerking komen en uitnodigingen gaan versturen, om

z0 van de voorraad AstraZeneca-vaccins af te komen. "Wij kunnen die prikken dan gaan zetten", zegt Rouvoet. "Die

beschikbare vaccins moeten gewoon zo snel mogelijk worden gezet", zegt Rouvoet.

Op de corporate kanalen van VWS veel geluiden van mensen die zich ontzettend graag in willen laten enten, maar

vinden dat het erg lang duurt. Ook vinden mensen dat er te veel ‘reclame’ wordt gemaakt voor het vaccin. Ook op de

social mediakanalen van minister De Jonge blijven berichten binnen komen over dat het vaccineren sneller moet en

kan. Mensen vinden de voorraad te groot en plaatsen berichten over lege vaccinatielocaties. Ook delen mensen steeds

vaker situaties waar een (relatief) gezond iemand eerder een vaccin krijgt dan iemand met een medisch risico.

Bijvoorbeeld een kwetsbare jongere, waarvan de (gezonde) hulpverlener eerder een vaccinatie krijgt. En ook koppels,
waarvan een gezonde 63-jarige eerder een vaccinatie krijgt dan de oudere partner met een indicatie. Mensen geven

aan het niet meer te begrijpen.

Opiniepeilingen

Uit Stelling van de Dag van De Telegraaf blijkt dat 88% van de deelnemers zijn/haar vertrouwen in de

vaccinatiecampagne heeft verloren, 9% heeft dit niet en 3% weet het niet of heeft geen mening. Volgens de

respondenten schiet het niet op met het vaccineren. “Voor mijn moeder en buurvrouw gebeld, maar je komt er niet

tussen, je hangt uren in de wacht”, vertelt een stemmer. Als dit zo blijft, zullen mensen helemaal afhaken vanwege te

lange wachttijden en logistieke problemen, verwacht 65% van de deelnemers. Anderen begrijpen niet waarom ze niet

worden opgeroepen: “Ik ben 70-plus met risicoziektes, maar ben nog niet opgeroepen. Als ik naar de huisartsenpost of

GGD bel, dan weten ze niets.” Terwijl deze mensen hopeloos wachten op een prikafspraak, blijven sommige

’prikplekken’ juist onbenut. 78% van de stemmers vermoedt dat mensen afhaken vanwege de negatieve berichten rond

het AstraZeneca-vaccin. Zo zegt een deelnemer: “Ik ben opgeroepen voor vaccinatie maar krijg AstraZeneca en die wil

ik niet.” Net als deze stemmer geeft ruim een vijfde van de stellingdeelnemers aan wel ingeént te willen worden, maar

niet met AstraZeneca. Menig respondent is ook het vertrouwen in de andere vaccins verloren. Van de jongere stemmers

tot 45 jaar geeft 36% aan niet van plan te zijn zich te laten vaccineren. Van de 65-plussers onder de respondenten is dit

slechts 11%. Anderen twijfelen: “Is het middel erger dan de kwaal?” En: “Ik laat me alleen prikken om op vakantie te

kunnen. Liefst geen vaccin. Moet het toch, dan alleen met Janssen.” Een stemmer die alle kritiek zat is, reageert: “Juist
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die twijfelaars en afhakers houden de boel op.” Veel deelnemers zouden graag zien dat ziekenhuizen ook gaan helpen
met prikken. Daarbij moet volgens velen ook defensie aan de slag met inenten. En er moet nu echt 24/7 geprikt worden.

In ieder geval moeten we gezien de trage vaccinatiecampagne niet wachten tot een groot deel van de bevolking

gevaccineerd is met versoepelen, stelt 60%. Toch vreest het gros dat we tot na de zomer met de huidige maatregelen

opgescheept zullen zitten.

*  Uit onderzoek van de GGD onder 3700 inwoners van de regio Utrecht blijkt dat 45% zegt zich niet te laten testen. De

helft hiervan zegt milde klachten te hebben en ‘denkt geen corona te hebben’. Een even groot deel zegt deze klachten

altijd te hebben in deze periode van het jaar. Ruim een derde van de jongeren in de regio Utrecht heeft angst voor het

coronavaccin. Ze zijn met name bang voor de mogelijke bijwerkingen op de lange termijn. De meeste ondervraagden
hebben wel geloof in de aanpak van de overheid, bij 16% is er geen tot weinig vertrouwen. Uit het onderzoek blijkt dat

70% van de mensen zich wel eens eenzaam voelt. De helft hiervan ervaart ‘een leegte’ om zich heen en één op de vijf
voelt zich zelfs in de steek gelaten. Ook de fysieke gezondheid staat onder druk. Zo geeft 60% van de ondervraagde

jongeren aan minder te bewegen en eet een derde minder gezond sinds de uitbraak van de corona-pandemie.
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